
 

Ejerforeningen Ferieprojekt Hvide Sande Sluse M.b.a  

Bestyrelsens beretning april 2022 – marts 2023 

Siden sidst: 

I perioden har bestyrelsen holdt 7 møder, d. 9. april, 9 juni, 18. august, 27 november, 26. januar, 21 februar 
og 21. marts 2023. Mødet d. 27. november blev afholdt i Fiskeriets hus de øvrige er afholdt via Teams. 
Referaterne fra disse møder kan alle findes på foreningens hjemmeside. 

Bestyrelsen har i perioden bestået af formand Erik Clausen, bestyrelsesmedlemmer: Jørn Harbo Gramstrup, 
Bente Bertelsen, Henrik Egedal Kristensen Lykke Nyholm Madsen, Marianne Holst Gydesen, Niels 
Christensen og suppleant Alvin Justesen.  

Facaderenovering: 

Igen har facaderenoveringen været den store og alt overskyggende opgave, der har været mange 
udfordringer på vejen. Vi har gjort os mange erfaringer under etape 1 som kommer etape 2 og 3 til gavn. 

• Undervejs har der været udfordringer med forsinkelser og ekstra arbejder. 
• Der afholdes byggemøder og tilsynsmøder hver uge. Erik Clausen og Niels fra bestyrelsen og Erik 

Borg deltager i alle møderne. Der tages mange store og små beslutninger. 
• Vi har lært at klare kommunikation veje er vigtige og aftalt at: 

o Niels har kontakten til Erik Borg og entreprenør.  
o Erik Borg har kontakten til udlejningsbureauerne. 
o Erik Clausen har kontakten til ejerne.  

• Forsinkelserne på etape 1 har medført, at renovering af gårdrummene i Slusen 5, 6 og 7 er udskudt 
til efteråret 2023. 

• Fremadrettet vil entreprenøren sætte ekstra mandskab straks de kommer bagud.  
• Ved etape 1 har der været en del ekstra udgifter i forhold til oprindeligt tilbud: Fibernet, dørhåndtag, 

mange flere vinduespartier med råd i karmtræet end forventet, inddækning af kabelskabe samt 
reparation af garageporte. 

• Etape 1 er afsluttet og på trods af de mange ekstra omkostninger er det godkendte budget på 3,3 
mio. kr., incl. moms, overholdt. ( et minus på ca. 10.000)  

• Niels vil vise en Power Point med billeder fra etape 1 renoveringen bagefter. 
 

Under et projekt som dette opstår der kreativitet, og i forbindelse med forberedelserne til etape 2 er der 
kommet flere ønsker til alternative løsninger bl.a. m.h.t. skydedøre fremfor almindelige altandøre. Der er 
brugt en del kræfter på at få koordineret disse ekstra arbejder. For god ordens skyld skal der understreges at 
ejerne selv dækker alle ekstra udgifter. De ejere der bestiller ekstra arbejder har modtage en 
ordrebekræftelse. 

Etape 2 er opstartet, første blok er nr. 22-28. Derefter kommer Slusen 29-34 og efter sommerpausen Slusen 
14-21.  

 

Tagbrønde: 

I forbindelse med gennemførelsen af facaderenoveringen, 1. etape er det konstateret, at vores tagbrønde i 
et stort omfang er i en kritisk tilstand.  

• Der siver vand fra taget via skotrenden udenom tagbrønden og tagnedløbet og videre ned i 
vægkonstruktionen og forårsager råd. 

• Under 1. etape er der foretaget en midlertidig reparation, der skønnes at have en holdbarhed på 3-5 
år.  

 



• I samarbejde med entreprenøren er der fundet en langtidsholdbar reparation. 
• Vores entreprenør har tilbudt arbejdet udført til en pris på 2.331,25 inclusive moms pr. tagbrønd. 

Med i alt 225 tagbrønde bliver den samlede udgift 524.531,25 kr. inklusive moms. 
• Det er besluttet at udføre den langtidsholdbare reparation i samme arbejdsgang, som 

facaderenoveringen af etape 2, da der til denne etape er opstillet stillads 
• Etape 1 får udført den langtidsholdbare løsning i 2025, etape 3 i 2024. 
• Arbejdet finansieres via vores vedligeholdelses opsparing.  

 

Drifts- og vedligeholdelses plan: 

• Bestyrelsen har igangsat udarbejdelsen af en drift- og vedligeholdelse af Slusehuse. 
• Erik Borg er engageret til opgaven, og vi drager stor fordel af hans indgående kendskab til vores 

byggeri. 
• Planen indeholder beskrivelser af vores byggeri og udenoms arealer, samt beskrivelser af hvad skal 

vedligeholdes, hvor ofte m.m. Planen kan findes på vores hjemmeside. 
• Planen indeholder tillige et drift- og vedligeholdelsesbudget, som vi skal behandle senere på denne 

generalforsamling.  
• En styrket indsats omkring vedligeholdelse har til formål at sikre, at Slusehusene fortsat fremtræder i 

god og præsentabel stand og, ikke mindst, sikrer at ejerens investering kan fastholde sin værdi.  
• Erik Borg har konkluderet, at det nuværende niveau for vedligeholdelse vil, over tid, nedbryde 

konstruktionerne og medføre en ikke ubetydelig værdiforringelse  
 

Porte: 

• Den saltholdige luft i Hvide Sande medfører massiv rustdannelse og kræver grundig og hyppig 
vedligeholdelse. Men mange af de nuværende portes ”mekanik” herunder motorer m.v. er stærkt 
medtaget. Vedligeholdelsen af portene er den enkelte ejers opgave. 

• I forbindelse med udskiftningen af portenes facadebrædder fik en del huse problemer med deres 
porte efterfølgende. Det er blevet udbedret. Når vi kommer til etape 3 renoveringen vil den 
efterfølgende justering af porte blive foretaget. 

• Niels har gennemført et meget grundigt researcharbejde m.h.t. ændring af de nuværende porte eller 
anvendelsen af en ny type porte. Bestyrelsen har dog besluttet, at portens beklædning skal være 
som nu. 

• Jørn har uploaded info på hjemmesiden m.h.t. tips og trick til vedligehold af porte. 
 

Diverse: 

Arealleje: 

• Vi er blevet pålagt en stigning på 7,5% på areallejen. 
• Erik Clausen samt Kurt Adsersen (formand for ejerforeningen Langsand) har haft møde med 

havnedirektør Poul Erik Jessen for at gøre opmærksom på vores uforståenhed overfor den meget 
store prisstigning på areallejen 

• Erik Clausen og Kurt Adsersen vil efter vores respektive generalforsamlinger skrive til havnens 
bestyrelse for at gøre opmærksom på vores uforståenhed overfor prisstigningen. 

 

Parkeringsforhold: 

• Der er udført mindre optimeringer m.h.t. parkeringspladser. Parkeringspladser til huse 20 og 21 er 
flyttet til den store parkeringsplads. 

• Parkeringspladsen ved Kott er ændret fra 8 styk til 6 styk.  
• Der er etableret en cykelparkering i hjørnet på P-pladsen. 

 

 



Container 

• Jørn, Alvin og Jens Peder har været flittige med at ombygge vores container til et slusehus 
værksted. Det har pyntey på området.  
 
 

Renovation: 

• Vores affaldssortering fungerer rigtig fint, det samme gør vores samarbejde med Langsand som vi jo 
deler affaldsøen med. 
 

TV: 

• WDR og ONE to nye tv-kanalerne installeres snarest. 
 

Natur  

• De yngre mænd i bestyrelsen har i efteråret ryddet en del hyben og gyvel væk fra området. 
 
Andet: 

• Det har været en periode med mange møder, og mange opgaver, som har udfordret os undervejs. Vi 
har heldigvis hele tiden haft vores fokus på at få den bedste løsning for foreningen. Vi er gode til at 
udfordre og støtte hinanden i bestyrelsen, og vi er gode til at udnytte vores forskellige kompetencer. 

• Og så vil vi takke ejerne for deres store opbakning.  
• Tusind tak til hele bestyrelsen for godt samarbejde. 

 

 


